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ŠTO SE DEŠAVALO TIJEKOM LISTOPADA? 

 
1. Imenovan je novi Ministar pravosuđa. Iako uvjeti u kojima se ministar 

našao nisu nimalo „sjajni“, funkcija koju je preUzeo i ono što od njega 
javnost očekuje , morat će ga potaknuti da cjelokupnoj problematici pravne 
struke ozbiljno pristupi. Upravo je tu i naša šansa, uzimajući u obzir globalne 
promjene, vezane na struku koje su u tekstu objašnjene. 

2. Na otoku znanja /Koločepu/ je od 10-12. 10 održan je Okrugli stol o 
pravosuđu. Moderator je bio dr Slaven Letica, a uvodničari su bili akademik 
Barbić i prof iz Maribora dr Šime Ivanjko.Sudionici Okruglog stola /ukupno 
45/ su bili pretežito mlađi suci općinskih sudova, više sudaca trgovačkih i 
sutkinja s Visokog trgovačkog suda, nekoliko zamjenika iz državnog 
odvjetništva, dva javna bilježnika, nekoliko odvjetnika, dva predstavnika 
korporativnih pravnika i jedna kolegica iz znanosti. 
Osim ugodnog druženja u organizaciji Evropskog pokreta, akademik Barbić 
je ponovio svoje viđenje pravničke budućnosti kao dosad najveće promjene 
u stručnom pogledu za sve članove pravne struke. Pri tome je ponudio 
organizaciju priprema za pravo EU, ali u ovom trenutku, bez dovoljno detalja. 

3. Od 16-19.10. smo bili domaćini kolegama iz ECLE 
 
KAKO SMO ODRADILI TEŠKU ZADAĆU I BILI DOBAR DOMAĆIN 
ORGANIZACIJAMA KORPORATIVNIH PRAVNIKA IZ EUROPE 
Kako već svi znate naša je Udruga korporativnih pravnika je stekla uvjete za 
učlanjenje u europsku porodicu /ECLA-u ili European Company Lawyers Association 
www.ecla.org/ u studenom 2007.godine tijekom konferencije u Dublinu. ECLA je 
krovna organizacija europskih korporativnih pravnika koja danas obuhvaća 23 
europske nacionalne strukovne pravničke organizacije i preko 29000 pravnika. 
Temeljna funkcija nacionalnih organizacija je zaštita profesionalnog statusa 
korporativnih pravnika i briga o kontinuiranom obrazovanju. 
 
ECLA se sastaje dva puta godišnje i Udruga korporativnih pravnika je bila domaćin 
konferencije u Zagrebu 17.-18/10/08. na kojoj je bilo prisutno 26 sudionika iz različitih 
zemalja /Engleska, Irska, Njemačka, Francuska, Švicarska, Italija, Španjolska.../. 
Tema zagrebačke konferencije je bila proširenje ECLA-e na ostale europske zemlje u 
okviru koje se prvo očekuje ulazak Rusije čija predstavnica je tom prilikom imala i 
prezentaciju rada svoje organizacije, realizacija zacrtanih planova, redefiniranje 
ciljeva, status mješanja u predmet AKZO Nobel pred Evropskom komisijom te svima 
nama posebno interesantan izvještaj iz života svake pojedine organizacije.  
Važno je napomenuti da su problemi svih članica ECLE slični i da su nam 
međusobno prepoznatljivi. To se prvenstveno odnosi na regionalnu povezanost i 
posebno angažman članstva, koje nema sjedište u centrali Udruge/komore. Rješenja 
su različita i ovise od slučaja do slučaja. Organizacije korporativnih pravnika iz 
zemalja koje imaju industrijsku tradiciju nemaju uobičajene probleme s članstvom. To 
pogotovu u zemljama u kojima korporativni pravnici imaju definiran profesionalni 
status. Nije za očekivati, ali predstavnik talijanske organizacije nas je upoznao s 
problemom mobiliziranja i aktiviranja članstva u Italiji. 



Krenulo se telefonskim razgovorima s potencijalnim članovima i interview-ima o 
mogućim načinima privlačenja članstva. 
Pokazalo se da su korporativni pravnici zainteresirani i spremni se uključiti u 
profesionalnu organizaciju pod pretpostavkom da dobiju mogućnost zapošljavanja 
putem udruge. Talijanska je udruga sklopila sporazum s nekoliko „head huntera“ koji 
su u članstvu udruge dobili /uz pristanak svakog pojedinog člana/ bazu potencijalnih 
kandidata, a obvezali su se da svoje natječaje najprvo objave na webu udruge. Taj 
se potez pokazao zadovoljavajućim. 
Sudionike konferencije se posebno dojmio politički zaokret u Francuskoj gdje je 
predsjednik Sarkozy najavio osnivanje jedinstvene profesionalne organizacije svih 
pravnika u okviru koje bi i francuski korporativni pravnici ostvarili dugo priželjkivani 
status tj. članstvo u jedinstvenoj komori.  
 
Naša je Udruga osigurala uvjete za kvalitetan rad ECLA konferencije u Zagrebu, 
sudjelovala je u njezinom radu, ali i prezentirala sebe i Hrvatsku kroz druženje 
sudionika tijekom boravka u Zagrebu odnosno Hrvatskoj. Primanje na Pravnom 
fakultetu, razgledavanje Zagreba, svečana večera 17.-og u Novinarskom domu, te 
izlet u Opatiju 18.-og su dio tih neformalnih druženja koji su uz službeni dio programa 
konferencije doprinijeli da svi sudionici ocijene ovaj događaj izuzetno dobro 
organiziranim. Slike sa događanja možete vidjeti na: http://www.udruga-korporativnih-
pravnika.hr/foto/ 
 
DUG IZ PROŠLOG NEWSLETTER-A 
U Brusselesu 29. i 30. rujna ove godine održan je European In-House Counsel 
konferencija. In-House Counsel je samo jedna od pravničkih asocijacija koja okuplja 
pravnike koji se bave korporativnim pravom i koji rade u velikim kompanijama. I ove 
godine su ovom skupu nazočili pravnici koji su članovi naše Udruge. Predavači i 
voditelji radionica su, za razliku od konferencija koje se održavaju u Hrvatskoj i sami 
kolege iz korporacija kao što su Airbus S.A.S., Daimler Chrysler, British telecom, 
Coca –Cola Enterprises Ltd Orange i drugih. Nazočili su predstavnici iz dvadeset 
šest zemalja Europe i Amerike.  
Savjetovanje je koncipirano na način izlaganja o zadanim temama i prikazom prakse 
i načina rješavanja pojedinih pitanja u kompaniji. Organizirane su i tri bloka radionica  
sa više tema kao što su: pravo tržišnog natjecanja, sredstva protiv korupcije, 
korporacijske transakcije i nesposobnost plaćanja, radno pravo/multinacionalno 
zapošljavanje i pitanja prekida radnog odnosa, formiranje radnih centara od 
planiranja do stvaranja, rasprava o plaćama izvršnih tijela-EU preporuke, zaštita 
podataka i poslovne tajne kao i što poslije In house karijere. Kvaliteta se postiže 
učestvovanjem svih sudionika u zadanim temama. I mi smatramo da smo prerasli ex 
catedra diskusije pa ćemo se potruditi da i sami organiziramo slične konferencije. 
 
GDJE JE NAŠA UDRUGA DANAS I KUDA IDEMO? 
Gore opisana izvješća iz rada pojedinih organizacija nas uvelike podsjećaju na našu 
Udrugu. Mi se možemo pohvaliti da smo u roku od godine i po dana privukli cca 150 
članova, ali se nažalost ne možemo pohvaliti da smo i mobilizirali naše članstvo. 
Kao i više puta do sada, mjerilo vrijednosti rada udruge je upravo stav i aktivnost 
članstva.   
Iskustvo je pokazalo da su najaktivniji članovi osobe srednje dobi, koji su na svojoj 
koži osjetili problem nedefiniranog profesionalnog statusa i koji imaju dovoljno 
iskustva da mogu prepoznati izvore ugroze takvog statusa. 



Za mlađe članove, koji se tek definiraju i rješavaju životne egzistencijalne probleme, 
nije za očekivati da prepoznaju sve profesionalne opasnosti. Naravno i za pravnika 
koji je sam u trgovačkom društvu, okružen ljudima drugih struka, često bez dovoljno 
vremena i mogućnosti za konzultacijom s kolegama, zatrpan poslom i svakodnevnim 
obvezama praćenja propisa, teško je vjerovati da će se imati vremena dodatno 
angažirati, a što treba za funkcioniranje Udruge. Iskustvo je pokazalo da su upravo 
mlađe kategorije kolega u najvećem riziku i da bi se trebali aktivirati. 
Stoga Vas ponovo pozivamo da se javite radi suradnje, napišete članak iz struke ili 
neko svoje viđenje problema ili se bar pošaljete mail da nam kažete da li je ovakav 
Newsletter dobro rješenje ili imate neki drugi prijedlog. Podsjećamo da su kolege 
predlagale pokretanje postupka radi ispitivanja ustavnosti Zakona o vježbenicima. 
Ali, to treba netko raditi. Udruga za sada nema profesionalca.... 
 
Nažalost, donesena je izmjena i dopuna Zakona o parničnom postupku koja nam, na 
sreću nije pogoršala status, iako je bilo pokušaja u cilju smanjivanja naših prava.  
To ne znači da sutra neće biti novih pretenzija ostalih članova pravne profesije kojima 
je cilj smanjivanje naših prava. 
S druge strane, svatko tko prati svjetske trendove, jasno osjeća, ali i vidi snažne 
promjene koje se dešavaju. Kako smo već gore naveli, Francuska kao tradicionalno 
konzervativna zemlja, koja se oslanja na odvjetništvo, planira povezivanje struke. 
Reforma engleskog prava, ide na spajanje solicitora i barristera, te zadire i u pitanje 
korporativnih pravnika i odvjetnika na način da se, skladno već inauguriranom 
australskom modelu, u pravna društva dopušta ulazak kapitala. 
Hrvatska je mala zemlja u kojoj se svi znaju i u kojoj se sa strahom očekuje dolazak 
Europe. Strah se bazira mogućoj konkurenciji koja neminovno dolazi i stoga se 
unaprijed želi osvojiti što više prostora, kako bi, kad dođe „ta Evropa“ ipak nešto 
ostalo. Pri tome, tko strada, strada.  
Zato valja biti na oprezu jer je sezona lova u toku. Pozicije se zauzimaju. 
A mi se bavimo izmjenama i dopunama zakona, koje nam zagorčavaju život. Pri 
tome često zaboravljamo na sebe i svoj profesionalni položaj. Predsjednica Udruge 
je na druženju na Rabu održala odličnu prezentaciju koja je imala za cilj podizanje 
samosvijesti korporativnog pravnika. U pripremi je ponavljanje te odlične prezentacije 
u dopunjenom obliku. 
 
Stoga, samo znanje, iskustvo, nas može održati na pozicijama. Jedan od segmenata 
osvještavanja je jačanje struke i pozicioniranje funkcije. U tom pravcu treba pozivati 
sve mlade pravnike i sve naše vježbenike da što prije polože pravosudni ispit. 
Podsjećamo Vas da se od 1.9.09. ispit polaže po novim kriterijima. Koliko smo 
upoznati, priprema za pravosudni u Zagrebu nije bilo dosta dugo. Koliko smo 
informirani prošli tjedan su se počele održavati pripreme u Splitu, u organizaciji 
Udruge koja je vezana na Pravni fakultet. Naša Udruga će poduzeti sve da organizira 
pripreme za pravosudni. Pretpostavka je da nam se javi bar 40-tak kandidata. 
 
POZIVAMO SVE KANDIDATE DA SE ŠTO PRIJE JAVE I ISKAŽU INTERES RADI 
ORGANIZIRANJA PRIPREMA. 
U ovom djelu očekujemo pozitivan stav svih kolega. Prijedlog koji upućujemo svima 
je pokretanje naših internih stručnih radionica po temama koje su aktualne /Zakon o 
javnoj nabavi, Zakon o tržištu kapitala...). Radionice ćemo organizirati po principu 
prednosti onome tko prvi prijavi neku od tema.    
 



 
ŠTO PRIPREMAMO ZA STUDENI? 

� Predavanje iz područja Ovršnog prava sa posebnim osvrtom na novelu 
Ovršnog zakona, održati će predsjednica Ovršnog i izvanparničnog odjela 
Trgovačkog suda u Zagrebu gđa Nade Nekić Plevko u srijedu, 26.11.2008. u 
14:00 sati, u prostorijama Udruge, Teslina 1/1.  

� Prezentaciju Važnost uloge korporativnog pravnika održati će predsjednica 
Udruge gđa Josipa Jurinić. Termin održavanja prezentacije biti će naknadno 
objavljen. 


